
Nová slovenská vláda sa snaží opäť zmeniť návrh zonácie TANAPu. 
 

Po tom ako návrh zonácie Tanapu vypracovaný Správou Tanapu podporilo množstvo odborníkov, 
misia IUCN, konferencia FAO aj špeciálna komisia odborníkov vymenovaná predchádzajúcim 
ministrom ŽP, snaží sa súčasná vláda opäť o zmeny návrhu v prospech lesníckej a developerskej loby. 
Za týmto účelom vyvíja MŽP nasledujúce aktivity:  
 
1) V súčasnosti existujú tri komisie, ktorých cieľom má byť zmena pravidiel ochrany v Tanape.  
 
Prvá skupina má vypracovať štúdiu vplyvu prípadnej ťažby dreva na stav Tichej a Kôprovej doliny. 
Štúdia sa má použiť pre zdôvodnenie udelenia výnimky na ťažbu v tejto oblasti.  
 
Druhá skupina pripravuje novú metodiku zonácie Tanapu, podľa ktorej má byť zóna A zmenšená 
a navyše má byť umožnená ťažba dreva a poľovačky aj v zóne A. 
 
Tretia skupina má vypracovať konkrétny návrh zón. Táto skupina zatiaľ nepracuje a čaká na výslednú 
metodiku. Pravidlá tvoriacej sa metodiky sú natoľko účelové, že pri ich dodržaní musí výsledok 
vyhovovať záujmom lesníkov.  
 
Výber ľudí v týchto komisiách je účelový. V prvej a tretej komisii nemá zastúpenie S-Tanapu. Bohato 
sú však zastúpené rôzne štátne lesnícke organizácie a prolesnícky orientovaní štátni ochranári. 
 
2) Pripravuje sa medzinárodná konferencia o podkôrnikoch v chránených územiach so zameraním na 
Tanap, ktorá má podporiť plánované zmeny. Konferenciu pripravuje prolesnícky ladený riaditeľ 
štátnej ochrany prírody – J. Mizerák s riaditeľom národného lesníckeho centra – J. Novotným. Na 
konferenciu odmietli prizvať nami navrhovaných odborníkov, ktorý majú skúsenosti s kalamitami 
ponechanými na prirodzený vývoj, napríklad riaditeľa NP Bavorský les K. F. Sinnera, ani odborníkov 
z Poľska. Na konferenciu nemajú prístup pracovníci S-Tanapu ani mimovládne organizácie. 
 
3) Súčasne dochádza k zmene organizačnej štruktúry štátnej ochrany prírody. Cieľom tejto 
reorganizácie je zbaviť sa nepohodlných riaditeľov chránených území a preniesť ich kompetencie na 
ústredie štátnej ochrany prírody. V praxi to znamená, že riaditelia NP nebudú môcť slobodne 
poskytovať stanoviská orgánom ochrany prírody, ale ich stanoviská budú posudzované na ústredí 
ŠOP. Všetko bude teda môcť kontrolovať riaditeľ ŠOP. Treba pripomenúť, že aj doteraz nemali 
správy národných parkov právomoc rozhodovať o činnostiach, ktoré sa v nich odohrávajú, pretože nie 
sú správcami pozemkov a rozhodovanie o výnimkách a súhlasoch je v právomoci orgánov štátnej 
správy. Správy NP sú len poradné organizácie bez akýchkoľvek rozhodovacích práv. 
 
4) Zmena zákona o ochrane prírody má umožniť manažmentové opatrenia v A-zónach NP, vrátene 
ťažby dreva, aj bez udelenia výnimky a oslabiť ďalšie obmedzenia ochrany prírody v CHÚ. 
 
5) Vyjadrenia vysokých štátnych úradníkov, napríklad Muňko: „ V Tatrách sa počíta, že by malo 
pribudnúť 10 km ďalších zjazdových tratí.“ Alebo: „Chceli by sme sa v NATURE 2000 dostať na 
nejakých 8 – 9 %.“   
 
 


